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El Pla Director per a la Societat de la Informació i el Coneixement i
el PEC centren el debat del Ple de gener

Dimecres 1 de febrer de 2006
L'aprovació sobre el document del Pla Director per a la Societat de la Informació i
el Coneixement (PDSIC) i el compromís polític per a desenvolupar el Projecte
Educatiu de Ciutat (PEC) van ser els temes més importants que van centrar el debat
del Ple ordinari del mes de gener de l'Ajuntament de Castellar del Vallès, que es va
celebrar ahir a Ca l'Alberola. La regidora d'Ensenyament, Mireia Casamada, va
defensar la redacció del PEC dient que serà "un instrument al servei de Castellar
per orientar les actuacions que, en matèria educativa, han d'emprendre les
institucions, centres educatius i entitats de la vila". La portaveu del grup
municipal del PSC, Antònia Pérez, va indicar que "estem davant un altre projecte
i d'una iniciativa pilot. Es parla de fer moltes coses però els falta continuitat.
S'haurien d'aprofitar els recursos ja existents i a veure si no es queda al calaix"
. El regidor de l'Àrea Econòmica, Jordi Permanyer, va explicar que a Castellar "hi
ha molts exemples de projectes que no es queden al calaix enquadernats" com
el Pla Estratègic, "on totes les accions s'han anat traslladant al Pla d'Acció
Municipal". El regidor d'ICV-EUiA, Xavier García, va justificar la seva abstenció
assenyalant que "aquest Ajuntament no busca camins nous perquè la població
participi més". L'alcaldessa, Montse Gatell, va reiterar que sempre que es porta a
aprovació un pla o un projecte "el discurs sempre és el mateix" i va reptar al grup
municipal del PSC a explicar "quina és la quantitat de plans que hem deixat
aparcats". Gatell va advertir que en l'elaboració del Projecte Educatiu de Ciutat
"tenim molt d'avançat" i suposa "una col·laboració estreta entre els agents
educatius i l'Ajuntament". Respecte a la participació, Gatell va assegurar que
"farem participar més als regidors". El regidor socialista Pepe González va
afirmar que ja que el reglament orgànic municipal ho permet, demanaria celebrar un
debat específic sobre el model de ciutat. Tots els grups municipals van votar a favor
del compromís per a redactar el PEC, tret d'ICV-EUiA que es va abstenir. L'altre
tema important del ple era l'aprovació del Pla Director per a la Societat de la
Informació i el Coneixement. Gatell va apuntar les línies generals del pla que
planteja set línies estratègiques, 24 objectius i 72 actuacions per a dur a terme des
d'ara i fins al 2011. L'alcaldessa va afegir que, tot i aprovar-se ara el Pla, algunes
actuacions que es recullen ja s'han posat en pràctica. En el mateix sentit es va
expressar el regidor de l'Àrea Econòmica, que va detallar algunes iniciatives que ja
s'han iniciat com el mòdul de tramitació per Internet, els cursos d'informàtica que
"han atret unes 400 persones" o la sonda instal·lada al carrer Sala Boadella per a
mesurar les radiacions de telefonia mòbil. El regidor d'ICV-EUiA va recriminar a
l'equip de govern que en la confecció del pla "la majoria de gent estava vinculada
a l'Ajuntament". Permanyer va constestar-li que "mai no podem estar contents
de la participació perquè en voldríem més" però va posar com a exemple que a la
comissió d'e-societat, "molts ciutadans van participar a través del fòrum
d'opinió Consensus d'Internet o per correu electrònic". La portaveu socialista va
voler remarcar que una de les accions prioritàries del pla ha de ser "la
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informatització de les escoles". Tots els grups municipals van donar el seu vot
afirmatiu, tret d'ICV-EUiA que es va abstenir. Durant el ple, es va aprovar per
unanimitat la modificació de l'ordenança de primera ocupació, que permetrà a
l'Ajuntament que "pugui controlar i supervisar que el habitatge reuneixi els
requisits de seguretat i habitabilitat", va precisar la regidora de l'Àrea de
Territori, Gemma Perich. La modificació permetrà a partir d'ara que amb un sol
tràmit "puguem donar tres llicències: la d'ocupació, gual i retorn de l'aval".
L'ordenança recull elements com l'obligació de reposar el mobiliari urbà si ha estat
malmès, que els nous edificis estiguin preparats per als serveis de
telecomunicacions i que compleixin tots els criteris de sostenibilitat. La regidora del
PSC Rosa Massot va donar suport a la modificació pel fet que "hi hagi un control
sobre la urbanització exterior". El PSC va presentar tres propostes al ple. La
primera feia referència al retard del repartiment de cartes a les urbanitzacions "i els
inconvenients que això suposa", va apuntar el regidor del PSC, Ignasi Giménez.
Tot i donar suport a la proposta, el regidor d'ICV-EUiA va afegir que "no podem
fer res contra Correus sinó fem una acció a tres bandes entre veïns, sindicats i
Ajuntament per fer-la ben grossa". Gatell va apuntar que, de vegades, "els gestos
són necessaris" abans d'emprendre una acció de més pes. El Ple també va aprovar
la moció del PSC sobre la creació d'una comissió per a l'agermanament amb el
poble andalús de Lahiguera, que es farà efectiva a finals de maig. Finalment, el Ple
va aprovar la tercera proposta dels socialistes, que demanen traslladar a la comissió
d'ordenances la redacció d'una ordenança que estableixi els criteris per a col·locar
els contenidors al carrer en el cas d'una obra nova. El Ple també va acordar
l'aprovació inicial del Pla Especial de Protecció de Cal Turuguet, és a dir,
l'establiment dels elements arquitectònics que s'han de preservar ara que l'edifici es
convertirà en un restaurant de la cadena Viena. El regidor d'ICV-EUiA hi va votar
en contra. També es va fer l'aprovació provisional del Pla Parcial d'ampliació dels
Fruiters. ICV es va abstenir en aquest punt. En aspectes de disciplina urbanística, es
va aprovar de manera definitiva la unitat d'actuació del carrer Ginesta, formada per
dues parcel·les, a la urbanització Airesol D, amb cinc abstencions del grup
municipal socialista. Pel regidor del PSC Pepe González, "l'Ajuntament pren part
per una de les propietats i els veïns no tenen cap voluntat d'acord" i que la
solució adoptada pot afectar a l'Ajuntament "en litigis posteriors". La regidora de
l'Àrea de Territori, va indicar que el que s'aprovava ahir era simplement delimitar
quina és la part afectada per l'actuació i que "per sobre de tot, hi ha uns drets
urbanístics com l'accés des de la via pública pels quals hem de vetllar com
administració".
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